



## Guidelines for judging Working Equitation competitions

Following the FITE International Working Equitation judges' training course on April 27 and 28, 2024, and in order to help everyone (competitors, coaches, judges) prepare for the next European Championships, here is a guidance note that completes the discipline's regulations.

### 1. GENERALITIES

#### For Juniors:

- ◆ Riding is either 1-handed or 2-handed. The competitor's choice applies to all phases. For the cattle sorting phase, if the competitor is holding a *calos* or other sorting aid, he is allowed to ride one-handed. Scoring is identical for both situations.
- ◆ In all phases, the change of lead leg is made from halt to halt, with 3 to 5 strides in walk. For a flying change of lead leg, the maximum score is 5 pts.

#### For Young riders and Seniors:

- ◆ For all phases: the change of lead leg is made in the air.
- ◆ For a change of lead leg made from halt to halt the score will be a maximum of 5 pts.

### 2. DRESSAGE

#### For Seniors:

- ◆ Side steps are a minimum of 10 m without moving forward.
- ◆ The horse is straight, shoulders slightly in front of the hips.
- ◆ A slight bend on the displacement side.

#### For Young riders:

- ◆ Side steps are a minimum of 5 m forward or not forward.
- ◆ The horse is straight, shoulders slightly in front of the hips.
- ◆ A slight bend on the displacement side.

#### For Juniors:

- ◆ Side steps are a minimum of 5 m forward.
- ◆ The horse is straight, shoulders slightly in front of the hips.
- ◆ A slight bend on the displacement side.

Thierry Maurouard  
Technical Delegate



## **Note d'orientation pour le jugement des épreuves d'Équitation de travail**

Suite à la formation des juges internationaux d'Équitation de Travail de la FITE des 27 et 28 avril 2024 et afin que chacun (concurrents, coaches, juges) puisse préparer au mieux les prochains championnats d'Europe, voici une note d'information qui complète le règlement de la discipline.

### **3. GENERALITES**

#### **Pour les juniors :**

- ◆ La monte se fait soit à 1 main ou à 2 mains. Le choix du concurrent s'applique à toutes les phases. Pour la phase de tri, si le concurrent tient un calos ou une autre d'aide au tri, il est autorisé à monter à une main. La notation est identique pour les deux situations.
- ◆ Dans toutes les phases, le changement de pied se fait de ferme à ferme, avec 3 à 5 pas au pas. Pour un changement de pied en l'air, la note sera au maximum de 5 pts.

#### **Pour les jeunes cavaliers et les séniors :**

- ◆ Pour toutes les phases : le changement de pied se fait en l'air.
- ◆ Pour un changement de pied de ferme à ferme, la note sera au maximum de 5 pts.

### **4. REPRISE DE TRAVAIL**

#### **Pour les séniors :**

- ◆ Les pas latéraux sont de 10 m minimum sans avancer.
- ◆ Le cheval est droit, les épaules sont légèrement devant les hanches.
- ◆ Un léger pli du côté du déplacement.

#### **Pour les jeunes cavaliers :**

- ◆ Les pas latéraux sont de 5 m minimum en avançant ou sans avancer.
- ◆ Le cheval est droit, les épaules sont légèrement devant les hanches.
- ◆ Un léger pli du côté du déplacement.

#### **Pour les juniors :**

- ◆ Les pas latéraux sont de 5 m minimum en avançant.
- ◆ Le cheval est droit, les épaules sont légèrement devant les hanches.
- ◆ Un léger pli du côté du déplacement.

Thierry Maurouard  
Délégué technique

14.06.2024